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Protokół nr 35/2021 
zdalnego (online) posiedzenia Komisji 
Budżetu i Finansów 
z dnia 23 czerwca 2021 r.  
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, p. Marek Chyl otworzył zdalne (online) 

posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
oraz przywitał Członków Komisji, a także gości uczestniczących w posiedzeniu w trybie 
wideokonferencji. Następnie poprosił o potwierdzenie obecności i stwierdził wymagane 
quorum. Nadmienił także, że Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński dołączy 
do posiedzenia.  

 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Członkom Komisji został przekazany 

zaktualizowany porządek obrad, zawierający zmianę kolejności rozpatrywanych punktów. 
Następnie zapytał, czy są uwagi do otrzymanego porządku posiedzenia. Uwag nie 

zgłoszono. 
Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 1 
 

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się następująco: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Informacja o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2020. 
4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych, w tym: 

a. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego za 2020 rok; 

b. projektu w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie 
dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin w ramach konkursu 
"Granty Marszałka dla Kół Gospodyń Wiejskich" w roku 2021; 

c. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin  
w ramach konkursu "Granty Marszałka Województwa dla Rodzinnych 
Ogrodów Działkowych" w 2021 roku; 

d. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 
i powiatom w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych  
w ramach konkursu „Małe granty na infrastrukturę sportową  
w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2021 r.; 

e. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039; 

f. projektu uchwały w sprawie zmian w  budżecie Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok; 
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g. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin 
 w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury turystycznej; 

h.  projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin  
w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury sportowej; 

i. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin w ramach 
konkursu "Łączy nas turystyka" w 2021 roku; 

j. projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Nowe Miasto Lubawskie, 
Miłki, Ostróda, Działdowo, Szczytno i Bartoszyce pomocy finansowej  
w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej. 

5. Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z 19 maja 2021 r.  
6. Sprawy różne. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
3. Informacja o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 
 

Przewodniczący Komisji oddał głos Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej,  
p. Lidii Wójtowicz.   
 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz korzystając  
z prezentacji multimedialnej przedstawiła aktualny stan wdrażania RPO WiM w trzech 
aspektach, tj. kontraktacji, wydatkowania oraz certyfikacji. Kolejno podała osiągnięte 
wysokości na koniec 2020  roku, w którym kontraktacja (wartość podpisanych umów  
o dofinansowanie projektów) osiągnęła poziom 89, 1 % alokacji Programu (obecnie wynosi 
93,9% alokacji), wydatkowanie (wartość zatwierdzanych wniosków o płatność) wyniosło 
49,5 %  alokacji Programu (w chwili obecnej wynosi ono ponad 57%), natomiast wartość 
certyfikowanych środków (wnioski o płatność przekazane Komisji Europejskiej do 
refundacji) wyniosła 54% alokacji Programu (obecnie ponad 61%). Następnie przedstawiła 
aktualny stan wdrażania Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego (kontraktacja: 
94,2%, wydatkowanie:  53,4%, certyfikacja: 58,9 %) oraz Europejskiego Funduszu 
Społecznego (kontraktacja: 86,8%, wydatkowanie: 59,7%, certyfikacja: 67,3 %).  Kolejno 
przedstawiła poziom kontraktacji, wydatkowania i certyfikacji w poszczególnych osiach 
priorytetowych. Następnie przedstawiła  najważniejsze efekty wdrażania RPO WiM 2014-
2020, według stanu na czerwiec 2021, tj.:  

 wsparcie otrzymało 4 650 przedsiębiorstw, dzięki czemu powstanie 9 329 miejsc 
pracy, 

 zmodernizowanych zostanie 170 km dróg oraz 1 417 km szlaków turystycznych,  
 wsparcie otrzymało 91 instytucji kultury,  
 zrewitalizowano 214 obiektów, z których korzysta około 1,130 mln. osób, 
 1 722 jednostek wytwarzania energii odnawialnej zwiększy swoją moc o 146,4 MW, 
 ponad 462 tys. osób objętych zostało selektywną zbiórką odpadów, 
 wsparcie otrzymało 140 podmiotów leczniczych, 
 ponad 17 tys. osób skorzystało z badań profilaktycznych,  
 powstało 3 191 usług publicznych z dostępem on-line, z których skorzysta ponad 168 

tysięcy osób. 
Kolejno p. Lidia Wójtowicz przekazała dane dotyczące projektów realizowanych w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego, wskazując, że liczba uczestników projektów wyniosła 
ponad 263 tys. osób, co stanowi 18% populacji naszego województwa. Dodatkowo wsparcie 
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otrzymała co druga osoba zarejestrowana jako bezrobotna w województwie. Podkreśliła, że 
bardzo ważne jest to, iż 45% wszystkich uczestników projektów EFS pracuje po zakończeniu 
udziału w projekcie. Na koniec dodała, że wsparciem w województwie objęci zostali również 
uczniowie, nauczyciele oraz szkoły. 

 
Załącznik nr 2 

 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawioną informację, a następnie 

otworzył dyskusję. W związku z brakiem uwag, zamknął punkt i przeszedł do realizacji 
porządku obrad.  
 
 
 4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych, w tym: 
 

a. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego za 2020 rok 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa  
w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Województwa.  

 
Załącznik nr 3 

 
Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz  poinformowała, że 

sprawozdanie finansowe, czyli tzw. bilans województwa podlegało badaniu przez biegłego 
rewidenta,  który w swojej ocenie wskazał, że sprawozdanie jest rzetelne i w sposób 
wiarygodny przedstawia wynik budżetu oraz pozostałych elementów wpływających na ten 
wynik, zarówno  po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków.  Następnie dodała, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała przedłożone przez Zarząd 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego sprawozdanie z wykonania budżetu. Ponadto 
Komisja Rewizyjna  Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego po rozpatrzeniu 
sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok, 
sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, zawnioskowała o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Województwa. W dalszej części Skarbnik Województwa omówiła sprawozdanie 
 z wykonania budżetu, wskazując na stan dochodów i wydatków, realizację dotacji, a także 
zwróciła uwagę na przeprowadzane inwestycje. Kolejno poinformowała, że ważnym 
elementem oceny kondycji samorządów jest nadwyżka operacyjna czyli różnica między 
dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi. Nadmieniła, że uzyskanie wspomnianej 
nadwyżki w budżecie województwa było na wyższym poziomie niż pierwotnie zakładano. 
Następnie omówiła szczegóły związane z deficytem budżetu wskazując na montaż finansowy.   
Dodała, że wpływ na zmniejszenie zadłużenia miała spłata kredytu w Europejskim Banku 
Inwestycyjnym. W związku z powyższym faktyczne zadłużenie na koniec roku było niższe od 
zadłużenia planowanego. W dalszej części odniosła się do kwestii planowanych rezerw  
i wskazała na ich montaż finansowy.  Skarbnik Województwa poinformowała, że w związku 
z pandemią koronawirusa, Zarząd Województwa rozdysponował w całości rezerwę 
kryzysową z przeznaczeniem na  pilne inwestycje wojewódzkich jednostek ochrony zdrowia 
oraz zakup środków ochrony osobistej. Na zakończenie poinformowała, że wszystkie 
informacje zawarte są w przekazanym sprawozdaniu i poprosiła o pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały.  
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Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2020 rok pod głosowanie w programie 
konferencyjnym. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Wicemarszałek Województwa, p. Marcin 
Kuchciński dołączył do posiedzenia Komisji.  

 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 4 
 

b. projekt w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 
celowej na realizację zadań własnych gmin w ramach konkursu "Granty 
Marszałka dla Kół Gospodyń Wiejskich" w roku 2021 

 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Jarosław 

Sarnowski  poinformował, że konkurs "Granty Marszałka dla Kół Gospodyń Wiejskich" 
został ogłoszony po raz pierwszy w roku 2021, mając na celu dofinansowanie niewielkich 
zadań inwestycyjnych, takich jak np. doposażenie świetlic wiejskich. Dodał, że na konkurs 
zabezpieczono pulę środków w wysokości 100 tys. zł, a maksymalna kwota wsparcia 
wyniosła 5 tys. zł. Wyjaśnił, że w ramach konkursu wpłynęło 51 wniosków i po dokonaniu 
ich oceny, zarekomendowano tylko 22 projekty z uwagi na wyczerpanie puli środków 
przeznaczonych na konkurs. Nadmienił, że załącznik do uchwały zawiera listę gmin, którym 
udziela się pomocy finansowej.  

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji celowej na 
realizację zadań własnych gmin w ramach konkursu "Granty Marszałka dla Kół 
Gospodyń Wiejskich" w roku 2021 pod głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 5 
 

c.  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin  
w ramach konkursu "Granty Marszałka Województwa dla Rodzinnych 
Ogrodów Działkowych" w 2021 roku  
 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Jarosław 
Sarnowski  poinformował, że konkurs "Granty Marszałka Województwa dla Rodzinnych 
Ogrodów Działkowych" został ogłoszony po raz pierwszy w roku 2021 z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zadań istotnych dla społeczności Rodzinnych Ogrodów Działkowych,  
tj. budowa ścieżek, chodników, ogrodzeń, montaż oświetlenia, itp. Wyjaśnił, że w ramach 
konkursu wpłynęło 11 wniosków i 9 zostało zarekomendowanych do udzielenia pomocy 
finansowej, tj. Gmina Miejska Kętrzyn, Gmina Stawiguda, Gmina Barczewo, Gmina 
Lidzbark, Gmina Kisielice, Gmina Olecko, Gmina Miasto Elbląg, Gmina Miejska Lubawa, 
Gmina Miejska Nowe Miasto Lubawskie.  
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Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji celowej na 
realizację zadań własnych gmin w ramach konkursu "Granty Marszałka Województwa 
dla Rodzinnych Ogrodów Działkowych" w 2021 roku pod głosowanie w programie 
konferencyjnym. 

 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 6 

 
 

b. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 
i powiatom w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych  
w ramach konkursu „Małe granty na infrastrukturę sportową  
w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2021 r.”. 

 
Dyrektor Departamentu Turystyki i Sportu, p. Marcin Galibarczyk wyjaśnił, że  

w ramach powyższego konkursu wpłynęły 74 wnioski i po dokonaniu ich oceny, do 
dofinansowania zarekomendowano 21 zadań. Wskazał na duże zainteresowanie konkursem. 
Dodał, że w ramach omawianego konkursu został przygotowany kolejny projekt uchwały, 
który pozwoli na przekazanie dodatkowych środków dla podmiotów znajdujących się na 
liście rezerwowej.  Poinformował, że udzielana pomoc finansowa przeznaczana jest m.in. na 
modernizację boisk, budowę zaplecza sportowego, remont i modernizację szatni i innych 
obiektów służących rozwojowi kultury fizycznej. Podkreślił, że przekazane środki pozwolą na 
realizację inwestycji, z których już jesienią br. będą mogli korzystać mieszkańcy regionu.  

  
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom i powiatom w formie dotacji 
celowej na dofinansowanie zadań własnych w ramach konkursu „Małe granty na 
infrastrukturę sportową w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2021 r.” pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 7 

 
c.  projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 
 

d. projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnik Województwa, p. Aleksandrę 

Waszkiewicz o przedstawienie ww. projektów uchwał.  

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz  poinformowała, że w ramach 
projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 nowe brzmienie otrzymuje załącznik pn. 
„Wieloletnia Prognoza Finansowa Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-
2039” oraz załącznik pn.  „Wykaz przedsięwzięć realizowanych przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie w latach 2021-2031”. Konieczność zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej  wynika z aktualizacji zapisów w związku z planowanymi korektami budżetu na 
2021 rok ujętymi w projekcie uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie. Wyjaśniła, że  
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w ramach powyższego projektu uchwały dokonuje się zmniejszenia oraz zwiększenia limitu 
wydatków. Dodatkowo proponuje się zmiany limitów wydatków w latach 2021 i 2022  
w ramach dotacji celowych dla Muzeum Warmii i Mazur w Olsztynie. Projekt uchwały 
obejmuje również wprowadzenie nowych przedsięwzięć, tj. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej 
nr 593 w zakresie chodnika na odcinku Nowa Wieś Mała – Dobre Miasto” planowanego do 
realizacji przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie w latach 2021-2022 oraz 
„Continuum. Cyfrowe kolekcje Warmii i Mazur” planowanego do realizacji przez Centrum 
Spotkań Europejskich „Światowid” w Elblągu w latach 2021-2022. 

W dalszej części wypowiedzi Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz 
poinformowała, że w ramach projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok proponuje się zwiększenie planu dochodów i planu 
wydatków. Dodatkowo mają miejsce zmiany w  planie wydatków. W wyniku powyższych 
zmian, nowe brzmienie otrzymuje załącznik pn. „Przychody i rozchody budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2021 roku”, załącznik pn. „Dotacje dla 
beneficjentów realizujących programy, projekty lub zadania z udziałem środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w 2021 roku”,  załącznik pn. 
„Zestawienie planowanych kwot dotacji dla podmiotów należących do sektora finansów 
publicznych udzielanych z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2021 roku” 
oraz załącznik pn. „Zestawienie planowanych kwot dotacji dla podmiotów niezaliczanych do 
sektora finansów publicznych udzielanych z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
w 2021 roku”. Następnie omówiła szczegóły związane z deficytem budżetu wskazując na 
montaż finansowy.    

Kolejno poinformowała, że zwiększenie planu dochodów i planu wydatków proponuje 
się w dziale 600 – Transport i łączność, w związku z udzieleniem pomocy finansowej dla 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego przez Gminę Barczewo, Gminę Świątki, Gminę 
Grodziczno, Gminę Młynary oraz Gminę Dobre Miasto. Dodatkowo wspomniane 
zwiększenie planu dochodów i planu wydatków ma związek z otrzymaniem refundacji  
z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko z przeznaczeniem dla Centrum 
Spotkań Europejskich „Światowid” w Elblągu. Dodała, że kolejne zmiany w ramach 
zwiększenia planu dochodów i wydatków mają związek z pismem Ministra Finansów, 
Funduszy i Polityki Regionalnej informującym o przyznaniu środków na dofinansowanie 
inwestycji drogowej. Dodała, że w wyniku powyższych zmian zwiększa się plan wydatków 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie z przeznaczeniem na realizację inwestycji. 
Kontynuując dodała, że zmniejszenie planu dochodów i wydatków dotyczy zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr  504 Pogrodzie – Braniewo na 
odcinku Frombork – Braniewo” w związku z dostosowaniem wysokości dofinansowania do 
aktualnie obowiązującej umowy o dofinansowanie projektu.  Kolejno przedstawiła zmiany  
w planie wydatków. Zaznaczyła, że dotyczą one m.in. przeniesienia środków między 
paragrafami w celu dostosowania zapisów do bieżących potrzeb poszczególnych 
Departamentów Urzędu Marszałkowskiego i podległych jednostek. Następnie poinformowała, 
że powyższe zmiany między paragrafami bieżącymi występują w ramach środków 
zaplanowanych na Pomoc Techniczną Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, a także   
występują w planie finansowym Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie. Nadmieniła, że 
kolejne zmiany w planie wydatków występują na wniosek Departamentu Turystyki i Sportu 
 i mają związek z organizacją konkursu pn. „Łączy Nas Turystyka”. Kontynuując dodała, że 
kolejne zmiany w dziale 801 – Oświata i wychowanie, dotyczą przeniesień pomiędzy 
paragrafami bieżącymi w planie wydatków Zespołu Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania 
w Górowie Iławeckim. Dodała, że w dziale 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  
na wniosek Departamentu Kultury i Edukacji, przenosi się środki pomiędzy dotacjami 
celowymi dla wojewódzkich instytucji kultury, w celu zabezpieczenia wkładu własnego na 
realizację zadań dofinansowanych ze środków Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu.   
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Nadmieniła, że zaproponowano również  rozdysponowanie części wolnych środków  
z przeznaczeniem na wydatki związane  z dofinansowaniem zakupu pojazdów ratowniczo-
gaśniczych oraz regulacją wynagrodzeń. Ponadto dostosowuje się kwoty ujęte w załącznikach 
do uchwały poprzez zmniejszenie wydatków w załączniku pn. „Zestawienie planowanych 
kwot dotacji dla podmiotów należących do sektora finansów publicznych udzielanych 
 z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2021 roku” oraz zwiększenie 
wydatków w załączniku pn. „Zestawienie planowanych kwot dotacji dla podmiotów 
niezaliczanych do sektora finansów publicznych udzielanych z budżetu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w 2021 roku”. Dodatkowo w załączniku do uchwały pn. „Zadania 
inwestycyjne (roczne i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2021 roku” na wniosek 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie dokonuje się korekt w ramach środków własnych 
przeznaczonych na realizację zadań inwestycyjnych,  a także dokonuje się zmiany nazwy 
zadania inwestycyjnego z „Budowa chodnika wraz z oświetleniem ulicznym przy ulicy 
Główny Dworzec droga wojewódzka nr 544 w Lidzbarku” na „Budowa chodnika wraz  
z oświetleniem ulicznym przy ulicy Główny Dworzec droga wojewódzka nr 541  
w Lidzbarku”.  

 
 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie informacji i otworzył 

dyskusję. 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 pod głosowanie w programie konferencyjnym. 
 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 8 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2021 
rok pod głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 9 
 

 
e.  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  

 w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin 
 w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury turystycznej; 

 
 
Dyrektor Departamentu Turystyki i Sportu, p. Marcin Galibarczyk w pierwszej 

kolejności omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin w zakresie poprawy  
i rozwoju infrastruktury sportowej. Kolejno poinformował, że dodatkowe środki będące  
w dyspozycji Departamentu dały możliwość udzielenia wsparcia finansowego w kwocie  
175 tys. zł dla 8 kolejnych gmin, których zadania znalazły się  na liście rezerwowej w ramach 
konkursu „Małe granty na infrastrukturę sportową w województwie warmińsko-mazurskim  
w 2021 r.”.  
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Następnie  Dyrektor Departamentu Turystyki i Sportu, p. Marcin Galibarczyk 
przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
 w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin w zakresie poprawy  
i rozwoju infrastruktury turystycznej oraz wyjaśnił, iż dodatkowe środki będące w dyspozycji 
Departamentu dały możliwość udzielenia wsparcia finansowego w kwocie 55 tys. zł dla  
projektów z listy rezerwowej w ramach konkursu „Łączy nas turystyka” w 2021 r. Nadmienił, 
że w ramach konkursu złożono 32 wnioski, a następnie zwrócił uwagę na duże 
zapotrzebowanie na środki w zakresie turystyki. Kontynuując poinformował, że Departament 
wystąpił o przekazanie dodatkowych środków  z przeznaczeniem na wnioski, które zostały 
najwyżej ocenione z listy rezerwowej.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
 w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin 
 w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury turystycznej pod głosowanie w programie 
konferencyjnym. 
 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 10 
 

f. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin  
w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury sportowej;  

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie zadań własnych gmin w zakresie poprawy i rozwoju infrastruktury 
sportowej pod głosowanie w programie konferencyjnym. 
 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 11 
 
 

g.     projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  
w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin w ramach 
konkursu "Łączy nas turystyka" w 2021 roku 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji celowej na 
realizację zadań własnych gmin w ramach konkursu "Łączy nas turystyka" w 2021 
roku pod głosowanie w programie konferencyjnym. 
 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 12 
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h.  projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie Nowe Miasto Lubawskie, 
Miłki, Ostróda, Działdowo, Szczytno i Bartoszyce pomocy finansowej  
w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej 

 
Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej 

Pęziński poinformował, że powyższy projekt uchwały obejmuje udzielenie pomocy 
finansowej w formie dotacji celowych gminom z przeznaczeniem na zakup samochodów 
ratowniczych. Dodał, że kwota wsparcia wynosi 300 tys. zł, w podziale po 50 tys. zł dla 
następujących gmin: 

1. Gmina Nowe Miasto Lubawskie – z  przeznaczeniem na zakup samochodu 
ratowniczego dla OSP Skarlin; 

2. Gmina Miłki – z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczego dla OSP Miłki; 
3. Gmina Ostróda – z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczego dla OSP 

Durąg; 
4. Gmina Działdowo – z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczego dla OSP 

Petrykozy; 
5. Gmina Szczytno – z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczego dla OSP 

Lipowiec; 
6. Gmina Bartoszyce – z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczego dla OSP 

Bezledy.   
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia gminie Nowe Miasto Lubawskie, Miłki, Ostróda, 
Działdowo, Szczytno i Bartoszyce pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 
dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej pod głosowanie  
w programie konferencyjnym. 
 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 13 
 
Radny Dariusz Rudnik poinformował, że wcześniej zgłaszał chęć zabrania głosu, ale  

nie zostało to zarejestrowane w systemie. Zwrócił uwagę na małą ilość środków, które są 
przeznaczane m.in. na zakup samochodów ratowniczych. Następnie wskazał na wysoki koszt 
zakupu takiego samochodu, wyrażając nadzieję, że ww. gminy mają zabezpieczone środki na 
zakup wspomnianych samochodów, a pomoc finansowa ze strony Samorządu Województwa 
jest wyłącznie dodatkowym wsparciem. Zdaniem radnego, jeżeli gminy nie mają 
zabezpieczonych środków na ten cel, to byłoby warto zwiększyć kwoty proponowanego 
wsparcia.  

 
Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej 

Pęziński wskazał na wysoki koszt zakupu samochodów ratowniczych i wyjaśnił, że 
samorządy w swoich budżetach zabezpieczają środki na ten cel, a także starają się  
o wsparcie finansowe z innych źródeł.  Następnie wyjaśnił, że udzielenie pomocy finansowej 
na zakup samochodów odbywa się w porozumieniu z Komendantem Wojewódzkim 
Państwowej Straży Pożarnej. Dodał, że w budżecie na bieżący rok zaplanowane było  
700 tys. zł na zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej. Kontynuując wskazał, iż 
większa pula środków planowanych np. na przyszły rok, pozwoliłaby przeznaczyć środki dla 
większej liczby jednostek.   
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Radny Dariusz Rudnik wyraził nadzieję, iż Skarbnik Województwa przy tworzeniu 
przyszłorocznego budżetu, a także przy ewentualnych oszczędnościach w tegorocznym 
budżecie, będzie miała na względzie zgłoszoną propozycję dotyczącą przeznaczenia 
dodatkowych środków na zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej. Następnie podkreślił 
jak ważną rolę spełniają Ochotnicze Straży Pożarne, wskazując na konieczność udzielania im 
wsparcia. 
 
5. Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z 19 maja 2021 r.  
 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do Protokołu. 
 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl zarządził głosowanie 

w programie konferencyjnym. 
Za przyjęciem Protokołu nr 34/2021 z 19 maja  2021 r. głosowało 6 Członków Komisji, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 14 
 

6. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poprosił Skarbnik Województwa,  
p. Aleksandrę Waszkiewicz o przedstawienie zakresu autopoprawek do projektu uchwały 
w sprawie  zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok  
oraz do projektu uchwały  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039. 
 

 
Skarbnik Województwa poinformowała, że Zarząd Województwa będzie wcześniej 

procedował autopoprawki, aby radni mogli się z nimi odpowiednio wcześniej zapoznać. 
Kontynuując wyjaśniła, że autopoprawką do projektu uchwały w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata  
2021-2039 dokonuje się aktualizacji niektórych zapisów z uwagi na uchwały podjęte przez 
Zarząd Województwa w sprawie zmian w budżecie i planowane korekty budżetu na 2021 rok 
ujęte w autopoprawce do projektu uchwały Sejmiku w sprawie zmian w  budżecie. Dodała, że 
kolejne zmiany dotyczą zmniejszenia lub zwiększenia limitu wydatków związanych  
z realizowanymi przedsięwzięciami w latach 2021-2022. Nadmieniła, że planowane są 
zmiany dotyczące zadań inwestycyjnych realizowanych przez Muzeum Bitwy pod 
Grunwaldem w Stębarku i Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu. Dodała, że 
wspomniane zmiany będą ujęte zarówno w uchwale w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 oraz  
w uchwale w sprawie zmian w budżecie województwa na 2021 rok. 

W dalszej kolejności poinformowała, że autopoprawka do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok obejmuje 
zwiększenie planu dochodów i planu wydatków, w związku  z  przyznaniem dofinansowania 
ze środków Mechanizmu Finansowego oraz Norweskiego Mechanizmu Finansowego  
z przeznaczeniem na  projekt realizowany przez parki krajobrazowe. Kolejne zwiększenia 
planu dochodów i wydatków  występują w związku z  otrzymaniem refundacji z Gminy Łukta  
z tytułu poniesionych środków na opracowanie dokumentacji projektowej. Następne 
zwiększenia planu dochodów i wydatków mają związek z wpływami z tytułu opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Kontynuując przedstawiła zmiany w planie 
wydatków, o które wnioskował Departament Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa,  
w związku z przesunięciami środków między działami z przeznaczeniem na dotację Centrum 
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Edukacji i Inicjatyw Kulturalnych w Olsztynie na pokrycie kosztów współorganizacji 
Dożynek Wojewódzkich. Kolejne zmiany w planie wydatków występują na wniosek 
Departamentu Turystyki i Sportu w celu zwiększenia planu wydatków i dostosowania 
klasyfikacji budżetowej wydatków związanych z organizacją konkursu pn. „Małe granty na 
infrastrukturę sportową w województwie warmińsko-mazurskim w 2021 r.”.  W dalszej części 
poinformowała, iż środki skierowane do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej mają 
zostać przeznaczone na udzielenie wsparcia na rzecz rodzin poszkodowanych w wyniku 
pożaru. Poinformowała również, że ma miejsce zabezpieczenie środków na uzupełnienie 
wkładu własnego w związku z zadaniem inwestycyjnym realizowanym przez Wojewódzki 
Szpital Zespolony w Elblągu. Kolejno przedstawiła szczegóły związane z planowanymi 
kierunkami działań  w związku z zadaniem inwestycyjnym realizowanym przez Muzeum 
Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku i poinformowała, że planowane zabezpieczenie środków 
ma związek z wyłonieniem nowego generalnego wykonawcy robót.   

 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie informacji i otworzył 

dyskusję. Ponieważ nie było uwag, poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów w dniu 
sesji nie będzie opiniowała autopoprawek zaakceptowanych przez Zarząd Województwa 
 i należy logować się bezpośrednio na zdalne obrady sesji Sejmiku.   
 
6. Zakończenie posiedzenia. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl podziękował 
Radnym, Dyrektorom za udział w obradach, a obsłudze technicznej za pomoc  
w przeprowadzeniu zdalnego posiedzenia. Następnie życzył udanych wakacji i  zamknął 
zdalne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 23 czerwca 2021 roku. 
 

 
 
Przewodniczący Komisji 
    Budżetu i Finansów 
 

                    Marek Chyl 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sporządziła: 
 
Sylwia Wiśniewska 


